
 
 
 
Minnesanteckningar uppfödarmöte 2024-11-26 
Diskussion kring nya valphänvisningsregler 
 
31 medlemmar deltog på mötet 
 
För mötets genomförande ansvarade Tezzy Vaerlien (avelsansvarig) och Sara Berglund 
(moderator). 
 
Några viktiga förändringar/nyheter i avelsrekommendationerna presenterades: 
 

• Meriteringskrav finns inte längre inskrivna i avelsrekommendationerna. 
  

• Att hund som används i avel ska vara frisk, ha en rastypisk mentalitet och exteriör, samt 
uppvisa rastypiska egenskaper. Detta kan dokumenteras via de verktyg som finns i form 
av prov, beskrivningar och utställningar. 
 

• Att hund som används i avel har giltigt ögonlysningsprotokoll som inte är äldre än två år 
vid parningstillfället. 
 

• Att minst ett av föräldradjuren är testad fri/hereditärt fri från GR_PRAI och GR_PRAII. 
Testmetoden ska vara godkänd av SKK och resultatet finnas registrerat i SKK Avelsdata. 
 

• Att endast hundar med ED-grad UA används i avel. I enstaka fall kan det vara motiverat 
att använda hund med ED grad 1 om index för kullen ligger på minst 100. Om eventuell 
avkomma därefter används i avel ska dennes armbågsstatus vara UA. 
Hundar med kliniska symptom på ED, eller hundar som är opererade på grund av ED, 
skall ej användas i avel. 
 

• Att följa SKK:s avelsrekommendationer gällande renal dysplasi. 
 

Efter presentationen delades deltagarna upp i mindre diskussionsgrupper där man fick i 
uppdrag att diskutera hur man ser på vilka meriteringskrav som ska gälla på valphänvisningen. 
De synpunkter som framkom i grupperna var: 
 

• Vi måste ha någon form av meriteringskrav på aveldjuren för att kunna kontrollera att 
dessa kan anses som rastypiska. 

• Viktigt att tänka på den genetiska variationen. Vi avlar i slutna populationer. 
• Valphänvisningen ska ha högre krav än exempelvis Köpahund.se 
• Man kan sänka meriteringskraven för att bredda avelsbasen. 
• Krav på valphänvisningen kan fungera som ”broms” och eftertanke till allt för snabba 

avelsbeslut. 



• Valphänvisningen ska vara en garanti för valpköparen att uppfödaren på något sätt är 
engagerad. 

• Viktigast är hälsa och mentalitet. Ska man ta bort meriteringskraven helt? 
• Vill inkludera fler meriter är jaktprov och utställning. 
• Vad är syftet med valphänvisningen? 
• Valphänvisningen ska vara en naturlig plats att söka valp. 
 
De konkreta förslag som framkom i grupperna gällande meriteringskrav var: 

• VG på utställning för hund med endast utställningsmerit 
VG på jaktprov för hund med endast jaktprovsmerit 
För dubbelmeriterad hund G på utställning och G på jaktprov 

• Komplettera meriteringsalternativen med att hunden är beskriven på BPH/MH 
och/eller FB-R. 

 
Avslutningsvis presenterade Sara SKK:s projekt gällande mentalindex, där GRK har gjort en 
intresseanmälan. Vi kommer att börja detta med en föreläsning i anslutning till 
sektionsdagarna/Goldenfullmäktige. Föreläsningen kommer att spelas in så att alla medlemmar 
kommer att få möjlighet att lyssna till den i efterhand. 
 
Styrelsen kommer inom kort att diskutera och fastställa nya meriteringskrav på 
valphänvisningen. Dessa kommer att gälla för valpkullar som skickas in till valphänvisningen 
från den 1 januari 2025. 
 
Tack för ett trevligt och givande möte! 
 
Har du synpunkter? Maila dessa till Tezzy Vaerlien, avel@goldenklubben.se senast 6/12 
 
Vid pennan 
Anita Ohlson 
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